

2. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary on the petitioner's claims for indemnity in connexion with the Baidoa incidents of April 1950;

3. *Expresses the hope* that the Administering Authority will consider the possibility of granting salary arrears to the petitioner and in other similar cases;

4. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,  
9 July 1952.

**507 (XI). Petition from Certain Merchants of Mogadiscio (T/Pet.11/56) concerning Somaliland under Italian administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its eleventh session the petition from Certain Merchants of Mogadiscio (T/Pet.11/56), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

*Having taken note* of the written observations of the Administering Authority (T/959/Add.1) as well as of the oral statement<sup>46</sup> of the special representative, in particular that:

(a) The cost of trading licences has not been increased since the Trusteeship Administration was established,

(b) The price control regulations apply to both wholesale and retail traders who may bring any cases concerning these regulations before the Price Control Board in Mogadiscio,

(c) The closing hours of food stores are based on the habits and the convenience of the people and so far no complaints other than the petitioners' have been voiced in this connexion,

(d) The fines imposed on offenders are based on legal provisions,

*The Trusteeship Council*

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority, in particular to the possibility of bringing any cases concerning price control regulations before the Price Control Board in Mogadiscio;

2. *Considers* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary,

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this reso-

<sup>46</sup> *Ibid.*

2. *Considère* que, dans ces conditions, aucune recommandation de sa part n'est nécessaire en ce qui concerne la demande du pétitionnaire relative au paiement d'une indemnité pour les dommages subis lors des incidents de Baïdoa d'avril 1950;

3. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration étudiera la possibilité de verser un rappel de salaire au pétitionnaire ainsi qu'à ceux qui se trouveraient dans le même cas que lui;

4. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,  
9 juillet 1952.

**507 (XI). Pétition de certains marchands de Mogadiscio (T/Pet.11/56) concernant la Somalie sous administration italienne**

*Agissant* en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné*, à sa onzième session, la pétition de certains marchands de Mogadiscio (T/Pet.11/56), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/959/Add.1), ainsi que de la déclaration verbale<sup>46</sup> du représentant spécial de ladite Autorité, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le coût des patentes n'a pas augmenté depuis que le Territoire a été placé sous le régime de tutelle,

b) Les règlements relatifs au contrôle des prix sont applicables tant aux marchands en gros qu'aux détaillants qui peuvent soumettre au Comité de contrôle des prix, à Mogadiscio, toute contestation ayant trait à l'application de ces règlements,

c) Les heures de fermeture des magasins d'alimentation ont été fixées pour assurer le maximum de commodité aux habitants et pour tenir compte de leurs habitudes; jusqu'à présent, il n'y a pas eu de plainte à ce sujet, à l'exception de celle des pétitionnaires,

d) Les amendes infligées aux contrevenants sont fondées sur les dispositions législatives,

*Le Conseil de tutelle*

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration et notamment sur la possibilité de soumettre au Comité de contrôle des prix, à Mogadiscio, toute contestation ayant trait à l'application des règlements du contrôle des prix;

2. *Considère* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de sa part;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de

<sup>46</sup> *Ibid.*

lution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

440th meeting,  
9 July 1952.

**508 (XI). Petition from the Somali Youth League, Branch of Merca (T/Pet.11/57), concerning Somaliland under Italian administration**

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its eleventh session the petition from the Somali Youth League, Branch of Merca (T/Pet.11/57), in consultation with Italy as the Administering Authority concerned, which designated Mr. P. Spinelli as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/959/Add.1) as well as of the oral statement<sup>47</sup> of the special representative, in particular that:

(a) The semi-military parade staged by the Somali Youth League on 15 May 1951 was not authorized for reasons of public order,

(b) The petitioners' allegations regarding the undemocratic attitude of the Police Chief in Merca, discrimination against the Somali Youth League, arbitrary arrest and deportation and the ill-treatment of prisoners are unfounded,

(c) The Administration is taking measures to deal with the problem of vagrancy,

*The Trusteeship Council*

1. Draws the attention of the petitioners to:

(a) The observations of the Administering Authority; and

(b) The following recommendations adopted by the Council at its eleventh session:

*"Political organizations*

"The Council, noting with satisfaction the steps taken by the Administering Authority to give political parties an increased role in the political organs of the Territory, shares the hope expressed by the Visiting Mission of 1951 that the leaders of political parties will emphasize increasingly the constructive aspect of their role.

"The Council, noting that the present law regulating the activities of political parties, which was enacted during the period of the former Military Administration, is shortly to be replaced by a new law, urges the Administering Authority to put such a law into effect as soon as possible.

<sup>47</sup> See document T/C.2/SR.17.

l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

440ème séance,  
9 juillet 1952.

**508 (XI). Pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Merca (T/Pet.11/57), concernant la Somalie sous administration italienne**

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa onzième session, la pétition de la Ligue de la jeunesse somalie, section de Merca (T/Pet.11/57), en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avait désigné M. P. Spinelli comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/959/Add.1), ainsi que de la déclaration verbale<sup>47</sup> du représentant spécial de ladite Autorité, d'où il ressort notamment ce qui suit:

a) Le défilé paramilitaire organisé par la Ligue de la jeunesse somalie le 15 mai 1951 n'avait pas été autorisé pour des raisons de sécurité,

b) Les allégations des pétitionnaires relatives à l'attitude antidémocratique du chef de police de Merca, aux mesures discriminatoires dont on a fait preuve à l'égard de la Ligue de la jeunesse somalie, à des arrestations arbitraires et au fait que des prisonniers ont été déportés et maltraités sont sans fondement,

c) L'Administration prend des mesures pour résoudre le problème du vagabondage,

*Le Conseil de tutelle*

1. Attire l'attention des pétitionnaires:

a) Sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

b) Sur les recommandations suivantes que le Conseil a adoptées à sa onzième session:

*"Organisations politiques*

"Le Conseil, prenant acte avec satisfaction des mesures que l'Autorité chargée de l'administration a prises pour confier aux partis politiques un rôle plus important dans les organes politiques du Territoire, exprime l'espoir, comme l'a fait la Mission de visite de 1951, que les chefs des partis politiques accorderont une importance accrue à l'aspect constructif de leur rôle.

"Le Conseil, prenant acte du fait qu'une loi nouvelle doit prochainement remplacer la loi, promulguée sous l'ancienne Administration militaire, qui régit encore actuellement l'activité des partis politiques, demande instamment à l'Autorité chargée de l'administration de mettre cette nouvelle loi en vigueur dans le plus bref délai possible."

<sup>47</sup> Voir le document T/C.2/SR.17.